
 

SANDE KOMMUNE 

 
 

Innkalling 
 
 
Utval: Formannskapet 
Møtestad: Sande Rådhus, Kommunestyresalen 
Dato: 08.12.2020 
Tid: Kl. 13:45 

 
Gyldig forfall skal snarast meldast til politisk sekretariat på telefon 70 02 67 00 eller  
sande.kommune@sande-mr.kommune.no, som kallar inn vara. Forfallet skal grunngjevast. 
Varamedlemer møter berre etter eiga innkalling. 
 
Medlemmer som er inhabile i ei sak vert bedne om å gi melding, slik at varamedlemmer kan 
kallast inn.  
 
Møtet er ope for publikum, bortsett frå når det eventuelt skal behandlast saker som er 
unnatekne offentleg innsyn.  
 
Saksdokumenta er publiserte på www.sande-mr.kommune.no. 
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Sakliste 
 
Sak nr. Sakstittel Arkivsaksnr. 
171/20 
 

Godkjenning av innkalling og sakliste 

 
 

20/1579 

172/20 
 

Godkjenning av protokoll 

 
 

20/1579 

173/20 
 

Orienteringar 

 
 

20/1579 

174/20 
 

Referatsaker 

 
 

20/1579 

175/20 
 

Foreninga Sjukehuset vårt - søknad om tilskot 

 
 

20/1517 

176/20 
 

Skulestruktur - etablering av arbeidsgruppe med mandat 

 
 

19/12006 

177/20 
 

Innføring av eigedomsskatt 

 
 

20/1521 

 
 
Larsnes, 02.12.2020 
 
 
Olav Myklebust 
Ordførar 
 
 



 

SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 20/1579 20/6351 

Saksbehandlar: Tove Cathrine 
Kvamme 

Dato: 02.12.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
171/20 Formannskapet 08.12.2020 

 
 
Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
 
 
  
  
 



 

SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 20/1579 20/6205 

Saksbehandlar: Tove Cathrine 
Kvamme 

Dato: 25.11.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
172/20 Formannskapet 08.12.2020 

 
 
Godkjenning av protokoll 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



Vedlegg: 
Protokoll - Formannskapet - 24.11.2020 
 
 
 
 
  
  
 



 

SANDE KOMMUNE 

 

Møteprotokoll 
 
Utval: Formannskapet 
Møtestad: Sande Rådhus, Larsnes 
Dato: 24.11.2020 
Tid: Kl. 13:45 

 
 
Medlemmar som møtte Representerer Funksjon 
Unny Iren Haugen AP medlem 
Einar Ekroll FRP varaordførar 
Anne-Marte S. Beitveit H medlem 
Dag Vaagen H medlem 
Wenche Bjørkeng H medlem 
Olav Myklebust SP ordførar 
 
Forfall Representerer Varamedlem  Representerer 
Arnljot Muren AP Mathias B. Gjerde SP       
 
Arnljot Muren har permisjon frå politiske verv i perioden 01.11.2020 – 31.12.2020 
 
 
Røysteføre: 7 
 
 
 
Møtenotater: 
Frå administrasjonen møtte: 
Anders Norvald Hammer, kommunedirektør 
Tove Cathrine Kvamme, politisk sekretær 
 
Til å lese igjennom møteprotokollen før vedtakutsending vart Einar Ekroll og 
Wenche Bjørkeng valde.  
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Sakliste 
      
Sak nr. Sakstittel Arkivsaksnr. 
163/20 Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

20/1553 

164/20 Godkjenning av protokoll 

 

20/1553 

165/20 Orienteringar 

 

20/1553 

166/20 Referatsaker 

 

20/1553 

167/20 Tilbod om å teikne ny aksjepakke i HAFAST 

 

20/1273 

168/20 Vertskommuneavtale Søre Sunnmøre legevakt - nattlegevakt 

 

20/1550 

170/20 Sande kommune - Høyringsuttale på framlegg til endring i 
rute 01 

 

20/20 

169/20 Budsjett 2021, økonomiplan 2022 - 2024 

 

20/1233 

 
 
 
Larsnes, 24.11.2020 
 
 
Olav Myklebust 
Ordførar 
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163/20 Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
 
Vedtak: 
Innkalling og sakliste godkjent utan merknad
 
 
Behandling:  
 

164/20 Godkjenning av protokoll 
 
 
Vedtak: 
Protokollen frå møte 17.11.2020 vart godkjent utan merknad.
 
 
 

165/20 Orienteringar 
 
 
Vedtak: 
Orienteringar vart samrøystes tekne til vitande.
 
 
Behandling:  
OS 12/20 Orientering om SVIUT og rapport for arbeid 2019 - 2020 - v/Karin Flatøy 
Svarstad 
 
Ordføraren orienterte om aktiviteten sidan sist:  
Møte med Fylkeskommuna vedr HoppId-ordninga 
Møte i Fellesrådet, jobbar med utlysingstekst for ny sokneprest 
Digitalt møte vedr utvekslingsprogram - Good Governance Programme Tjekkia 
 
 
 

166/20 Referatsaker 
 
 
Vedtak: 
Referatsaker vart samrøystes tekne til vitande. 
 
 
 
 

167/20 Tilbod om å teikne ny aksjepakke i HAFAST 
 
 
Vedtak: 
Fomannskapet tilrår: 
Sande kommune vedtek å delta i aksjeemisjonen i HAFAST med 25 aksjar a kr 
1.000, totalt kr 25.000.  
Finansieringa vert ordna ved bruk av ubundne fondsmidlar 
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Behandling:  
Nytt felles framlegg vart samrøystes tilrådd.
 
Kommunedirektøren si tilråding: 
Kommunedirektøren legg fram saka utan tilråding.
 
 

 
 
 

168/20 Vertskommuneavtale Søre Sunnmøre legevakt - nattlegevakt 
 
 
Vedtak: 
Formannskapet tilrår: 
1. Kommunestyret godkjenner vertskommuneavtalen der Sande kommune deltek i 
samarbeidet om nattlegevakt og legevaktsentral. 
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren utgreie mulighetene for samarbeid om 
legevakt på kveld og i helg, med andre kommuner på Søre Sunnmøre. 
 
 
 
 
Behandling:  
Kommunedirektøren si tilråding vart samrøystes tilrådd.
 
Kommunedirektøren si tilråding: 
1.Kommunestyret godkjenner vertskommuneavtalen der Sande kommune deltek i   
samarbeidet om nattlegevakt og legevaktsentral. 
 
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren utgreie mulighetene for samarbeid om 
legevakt på kveld og i helg, med andre kommuner på Søre Sunnmøre. 
 
 
 
 
 

 

170/20 Sande kommune - Høyringsuttale på framlegg til endring i 
rute 01 
 
 
Vedtak: 
1. Sande formannskap viser til innkomne innspel som skildrar verknadane ei 
ruteendring føre til for arbeidspendlarar. Sande formannskap bed om at 
eksisterande avgang 2245 frå Larsnes vert oppretthalden som i dag. 
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2. Sande formannskap bed fylkeskommunen sjå på bruken av samfunnsbåten i 
Sande slik at innbyggarane og øvrige reisande samla sett kan få eit best mulig 
sjøvegs transporttilbod i/gjennom vårt område.  
 
 
 
Behandling:  
Kommunedirektøren si tilråding vart samrøystes vedteken.
 
Kommunedirektøren si tilråding: 
 

1. Sande formannskap viser til innkomne innspel som skildrar verknadane ei 
ruteendring føre til for arbeidspendlarar. Sande formannskap bed om at 
eksisterande avgang 2245 frå Larsnes vert oppretthalden som i dag. 

2. Sande formannskap bed fylkeskommunen sjå på bruken av 
samfunnsbåten i Sande slik at innbyggarane og øvrige reisande samla sett 
kan få eit best mulig sjøvegs transporttilbod i/gjennom vårt område.  

 
 
 
 

169/20 Budsjett 2021, økonomiplan 2022 - 2024 
 
 
Vedtak: 
Formannskapet tilrår: 
1. Kommunedirektøren sitt framlegg til «Budsjett 2021 og Økonomiplan 2021-2024» 
vert vedteke slik det går fram av rådmannen sitt framlegg. 
Sande kommune godkjenner eit samla låneopptak på inntil kr. 22.150.000,- 
Kommunestyret godkjenner låneporteføljen til Sande kommune, og alle lån i porteføljen 
kan vere gjenstand for refinansieringar i budsjettåret 2021. 
2. Framlegg til «Investeringsbudsjett 2021-2024» vert vedteke slik det går fram av 
kommunedirektøren sitt framlegg. 
3. Framlegg til «Gebyr- og betalingsregulativ for 2021» vert vedteke slik det går fram av 
kommunedirektøren sitt framlegg 
4. Sande kommunestyre vedtek følgjande forslag til finansielle måltall for 
økonomiplanperioden 2021-2024: 
- Netto driftsresultat i % av brutto driftsinntekter bør vere minimum 1,75% 
- Disposisjonsfondet skal i løpet av planperiode ligge på 4 % av brutto driftsinntekt 
 
 
 
Behandling:  
Kommunedirektøren orienterte kort om månadsrapportering pr november. 
 
Anne-Marte S. Beitveit fekk habiliteten sin vurdert, i samband med eigarskap i Sande 
Båtutleige AS. Ho vart vurdert inhabil i avrøysting om  gebyrsatsar for ambu dersom 
ein ville røyste separat for dei gebyrsatsane.  
 
Framlegg frå Ordførar Olav Myklebust, Sp til pkt. 3 "Gebyr- og betalingsregulativ for 
2021:  Festeavgifta vert endra til kr 200 pr feste 
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RØYSTING: 
Framlegget frå Olav Myklebust til endring i gebyrsatsane vart samrøystes tilrådd. 
Kommunedirektøren si tilråding vart samrøystes tilrådd. 
 
 
Kommunedirektøren si tilråding: 
 
1. Kommunedirektøren sitt framlegg til «Budsjett 2021 og Økonomiplan 2021-2024» 
vert vedteke slik det går fram av rådmannen sitt framlegg. 
 
Sande kommune godkjenner eit samla låneopptak på inntil kr. 22.150.000,- 
Kommunestyret godkjenner låneporteføljen til Sande kommune, og alle lån i 
porteføljen kan vere gjenstand for refinansieringar i budsjettåret 2021. 
2. Framlegg til «Investeringsbudsjett 2021-2024» vert vedteke slik det går fram av 
kommunedirektøren sitt framlegg. 
 
3. Framlegg til «Gebyr- og betalingsregulativ for 2021» vert vedteke slik det går fram 
av kommunedirektøren sitt framlegg 
 
4. Sande kommunestyre vedtek følgjande forslag til finansielle måltall for 
økonomiplanperioden 2021-2024: 
- Netto driftsresultat i % av brutto driftsinntekter bør vere minimum 1,75% 
- Disposisjonsfondet skal i løpet av planperiode ligge på 4 % av brutto driftsinntekt 
 

 
 
Møtet slutt kl 16.50 
 
 



 

SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 20/1579 20/6352 

Saksbehandlar: Tove Cathrine 
Kvamme 

Dato: 02.12.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
173/20 Formannskapet 08.12.2020 

 
 
Orienteringar 
 
 
 
 
 
 
Underliggande sak: 
 
Saksnr. Tittel 
14/20 Orientering om lokal lensmannsorganisering 
 
 
  



 
 
 
  
  
 



 

SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 20/1579 20/6353 

Saksbehandlar: Tove Cathrine 
Kvamme 

Dato: 02.12.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
174/20 Formannskapet 08.12.2020 

 
 
Referatsaker 
 
 
 
 
 
 
Underliggande sak: 
 
Saksnr. Tittel 
25/20 Førebels oppsummering av kommunalt næringsfond 2020 
26/20 Arbeidsmiljøutvalet - val av leiar og nestleiar for 2021 
27/20 Melding om vedtak: Sjukefråvær 3. kvartal 2020 
28/20 Stadfesting på val av Sande Ungdomsråd for 2020 - 2022 
29/20 Årsjul og møteplan for 2021 
 
 
  



 
 
 
  
  
 



SANDE KOMMUNE
Plan og utvikling

Sande kommune www.sande-mr.kommune.no Sentralbord: 70 02 67 00
Rønnebergplassen 17 postmottak@sande-mr.kommune.no Org. nr: 822 534 422
6084 Larsnes Kontonr: 3906.07.50061

Notat

Vår referanse Dykkar referanse Sakshandsamar Dato
19/11970 20/6211 Oddbjørn Indregård 25.11.2020

Førebels oppsummering av kommunalt næringsfond 2020
NTM-utvalet har delegert fullmakt til å fatte vedtak om kommunalt næringsfond.
Formannskapet er klageorgan i saker knytt til kommunalt næringsfond.

I 2020 har det vore ei klagesak knytt til kommunalt næringsfond. Formannskapet tok
ikkje klagen til følgje.

Oversikt over fondsbehaldning og tilsegn:

Sande kommune sin andel av Stortingets si løyving var på kr 1.262.795,-

Den samla søknadssummen er om lag 1,7 mill – samla tilsegn er om lag 0,8 mill.

Fondsmidler som ikkje vert nytta i 2020 vert overført til 2021.



Sande kommune www.sande-mr.kommune.no Sentralbord:  70 02 67 00 
Rønnebergplassen 17 postmottak@sande-mr.kommune.no Org. nr:         822 534 422 
6084 Larsnes  Kontonr:       3906.07.50061 
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Med helsing 
 
 
Oddbjørn Indregård 
plan- og utviklingssjef 
 
Dokumenter er elektronisk godkjent og har difor ikkje signatur 
 
 
 

    

 

 

 

 

 

 



 

 

SANDE KOMMUNE 

Økonomi- og administrasjonsavdelinga 

 

Sande kommune www.sande-mr.kommune.no Sentralbord:  70 02 67 00 
Rønnebergplassen 17 postmottak@sande-mr.kommune.no Org. nr:         822 534 422 
6084 LARSNES  Kontonr:       3906.07.50061 

 

 
 
 
Atle Beitveit 
HTV Delta Sande 
Lyngen 6 
6084 LARSNES 
 
 

 
 

Vår referanse Dykkar referanse Sakshandsamar Dato 
20/1523  20/6260   26.11.2020 

 
 

Melding om vedtak - Arbeidsmiljøutvalet - val av leiar og nestleiar for 2021 
 
Arbeidsmiljøutvalet i Sande har i møte 24.11.2020, sak 35/20, fatta følgjande vedtak: 
 
Edvard Inge Rekdal, vert vald som leiar av Arbeidsmiljøutvalet for 2021 
Solveig Hagen Sandvik, vert vald som nestleiar av Arbeidsmiljøutvalet for 2021. 
 
 
 
 
Med helsing  
 
 

 

  
Elin Muren Rokstad 
 Politisk sekretær 
 
 
Dokumenter er elektronisk godkjent og har difor ikkje signatur 
 
Andre mottakarar 
Belinda Marita Eschen Brekkane 7 6060 HAREID 
Camilla Auflem Vik Haugelia 76 6082 GURSKEN 
Eli K. Rekdal Larsnesvegen 100 6084 LARSNES 
Kristine Rein Larsnesvegen 229 6084 LARSNES 
Ronny Prozenko Myklebust 38 6082 GURSKEN 
Solveig Hagen Sandvik Øvre Knotten 26 6082 GURSKEN 
Susann Skrede Hallebygda 205 6084 LARSNES 
Torstein Vattøy Holsekerbakken 20 6065 ULSTEINVIK 
 

Kopi til 
Anne Margrethe Dybvik-Hide    
Bård Dalen    
Elin Muren Rokstad Haugelia 73 6082 GURSKEN 
Elin Rekdal Skogstad    
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Verneomboda – blir sendt ut på mail  
 
 
 

  

Hege Beitveit    
Kari Johanne Skarmyr    
Kjell Martin Vikene    
Lisbeth Nykrem    
Marianne Hauge    
Oddbjørn Indregård    
Oddhild Våge Gjengedal    
Ragnhild Våge Støyle    
Torhild Aakre Støylen    
Wenche Brit Thorseth    
Øystein Jarl Johansen    
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SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 20/1523 20/5991 

Saksbehandlar: Torhild Aakre Støylen 

Dato: 16.11.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
35/20 Arbeidsmiljøutvalet 24.11.2020 

 
 
Arbeidsmiljøutvalet - val av leiar og nestleiar for 2021 
 
Samandrag 
 
Val av leiar og nestleiar skal skje ein gong pr år. 
 
Arbeidsmiljøutvalet 24.11.2020: 
 
Behandling: 
Det vart sett fram følgjande forslag  til val av leiar og nestleiar: 
Edvard Inge Rekdal, vert vald som leiar av Arbeidsmiljøutvalet for 2021 
Solveig Hagen Sandvik, vert vald som nestleiar av Arbeidsmiljøutvalet for 2021. 
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 
 
AMU- 35/20 Vedtak: 
Edvard Inge Rekdal, vert vald som leiar av Arbeidsmiljøutvalet for 2021 
Solveig Hagen Sandvik, vert vald som nestleiar av Arbeidsmiljøutvalet for 2021. 
 
Kommunedirektøren si tilråding: 
 

1. Som leiar for arbeidsmiljøutvalet for 2021 vert ……………………….. vald 
2. Som nestleiar vert ……………………….. vald for same periode. 
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Vedlegg: 
AML § 7-1 (2) 
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Reglar for val av leiar og nestleiar i arbeidsmiljøutvalet går fram av arbeidsmiljølova § 
7-1(4) med tilhøyrande forskrifter. 
Leiar og nestleiar skal veljast vekselvis av arbeidstakar- og arbeidsgjevarsida sine 
representantar i utvalet. 
Valperioden for medlemmane i arbeidsmiljøutvalet er to år, jfr  Forskriftene § 3-15. 
Inneverande valperiode er 01.01.2020- 31.12.2021. Leiar skal etter reglane veljast 
for eitt år om gongen, og den parten som har leiar har også nestleiar, av di leiar har 
dobbeltstemme i tvistesaker.  
For å få kontinuitet har vi lokalt hatt ein praksis på at leiar har fungert i minst to år, 
men valet har skjedd ein gong pr år i samsvar med lov og forskrift.  
 
Når det gjeld fordelinga viser historikken at arbeidstakarsida hadde leiar og nestleiar i 
perioden 2002 -2006, arbeidsgjevar i perioden 2007 – 2011. Deretter hadde 
arbeidstakarsida leiar og nestleiar frå 2012 -2016. Arbeidsgjevar overtok igjen vervet 
frå 2017, då Oddbjørn Indregård vart vald til leiar og Wenche Thorseth nestleiar. Dei 
to har hatt verva sidan. 
 
Vurdering og konklusjon: 
Ved utgangen av 2020 har arbeidsgjevarsida hatt leiar og nestleiarvervet i 4 år. 
Uavhengig av om praksisen med 4-årsbolkar skal vidareførast eller ei er det no 
arbeidstakarsida som står for tur til å ha leiarvervet. 
Val av leiar/nestleiar skal uansett lokal praksis skje i samsvar med lov og forskrift, 
dvs ein gong i året, no for 2021.   
 
 
Utskrift til:  
Dei valde 
Leiarforum 
Hovudtillitsvalde 
Verneomboda 
Formannskapet 
 
Vurdering og konklusjon:  
 
Utskrift vert sendt til: 
 
 
Anders Norvald Hammer 
kommunedirektør 
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SANDE KOMMUNE 

Økonomi- og administrasjonsavdelinga 

 

Sande kommune www.sande-mr.kommune.no Sentralbord:  70 02 67 00 

Rønnebergplassen 17 postmottak@sande-mr.kommune.no Org. nr:         822 534 422 

6084 Larsnes  Kontonr:       3906.07.50061 

 

 
 

 
 
 
 
 

 
Vår referanse Dykkar referanse Sakshandsamar Dato 

20/619  20/6348  Tove Cathrine Kvamme 02.12.2020 

 
 

Melding om vedtak: Sjukefråvær 3. kvartal 2020 
 
Arbeidsmiljøutvalet i Sande har i møte 24.11.2020, sak 32/20, fatta følgjande vedtak: 
 

1. Med grunnlag i sjukefråværsutviklinga i 2020 forventar AMU at arbeidet for å auke 
nærver vert prioritert høgt gjennom eit godt partsamarbeid på alle nivå i 
organisasjonen.  

2. AMU ber administrasjonen orientera om arbeidet for å få ned sjukefråværet på neste 
møte.  

 
 
 
 
 
 
 
 
Rett utskrift 
 
 
Tove Cathrine Kvamme 
politisk sekretær/konsulent 
 
Dokumenter er elektronisk godkjent og har difor ikkje signatur 

 
 
 

    

 

  



 

Sande kommune www.sande-mr.kommune.no Sentralbord:  70 02 67 00 

Rønnebergplassen 17 postmottak@sande-mr.kommune.no Org. nr:         822 534 422 

6084 Larsnes  Kontonr:       3906.07.50061 
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SANDE KOMMUNE 

Økonomi- og administrasjonsavdelinga 

 

Sande kommune www.sande-mr.kommune.no Sentralbord:  70 02 67 00 
Rønnebergplassen 17 postmottak@sande-mr.kommune.no Org. nr:         822 534 422 
6084 LARSNES  Kontonr:       3906.07.50061 

 

 
 
 
Agathe Beredu Skare 
Borghildvegen 2 
6084 LARSNES 
 
 

 
Vår referanse Dykkar referanse Sakshandsamar Dato 
20/1475  20/6356   02.12.2020 

 
 

Melding om vedtak - Stadfesting på val av Sande Ungdomsråd for 2020 - 2022 

 
Ungdomsrådet i Sande har i møte 30.11.2020, sak 45/20, fatta følgjande vedtak: 
 
Val av leiar og nestleiar i Sande Ungdomsråd: 
·  Agathe Beredu Skare som leiar 
·  Oda Smoge som nestleiar 
 
Andre medlemmar i Sande Ungdomsråd for perioda 2020 -2022 er som følgjer: 
Olav Beitveit, Larsnes 
Elias Kleppe, Gursken 
Alvhild Våge, Sandsøy 
Ludvig Brune Leikanger, Larsnes 
Marita Skarmyr Beitveit, Kvamsøy 
Mathias Myskja, Kvamsøy 
Emilie Sande Hansen, Sandsøy 
 
Frå Sande kommunestyre er Camilla Auflem Vik vald.  
 
 
 
 
 
Med helsing  
 
 

 

Tove Cathrine Kvamme 
politisk sekretær 
 
 
 
Dokumenter er elektronisk godkjent og har difor ikkje signatur 
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Andre mottakarar 
Alvhild Våge Leina 28 6089 SANDSHAMN 
Elias Kleppe Almestad 96 6082 GURSKEN 
Emilie Sande Hansen Nøresande 34 6089 SANDSHAMN 
Ludvik Brune Leikanger Legevegen 5 6084 LARSNES 
Marita Skarmyr Beitveit Myrdalen 48 6087 KVAMSØY 
Mathias August Myskja Haugsholmen 12 6087 KVAMSØY 
Oda Eline Slettestøl Smoge Legevegen 4 6084 LARSNES 
Olav Beitveit Lyngen 6 6084 LARSNES 
 
 







 

SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 20/1517 20/6264 

Saksbehandlar: Anders Norvald 
Hammer 

Dato: 26.11.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
63/20 Helse og oppvekstutvalet 02.12.2020 
175/20 Formannskapet 08.12.2020 

 
 
Foreninga Sjukehuset vårt - søknad om tilskot 
 
Samandrag: 
Foreninga Sjukehuset Vårt var til stades i Sunnmøre Regionråd 5. juni år og 
oppmoda der kommunane om å vere med på eit tilskot for å få på plass ein PET-CT 
skanner ved Ålesund sjukehus. Innsamlingsaksjon har no komt så langt at 
finansieringa er sikra. Kommunen har mottatt ein søknad der ein ber om eit tilskot pr 
innbyggjar, sjå vedlegg. 
 
 
Kommunedirektøren si tilråding: 
 
Kommunedirektøren tilrår at det ikkje vert ytt tilskot til dette formålet. 
 
 
 
 
 
 
 
  



Vedlegg: 
Søknad om tilskudd til etablering av PET-CT-skanner 
Oppdatert presentasjon Sunnmøre Regionråd 
Sjukehuset Vårt  - sluttfinansiering og opppfordring til dugnad 
Informasjon til Ordførere 17.9.2020 
Søknad om tilskudd til PET-CT skanner 
 
Andre relevante dokument: 
Søknad om tilskudd til etablering av PET-CT-skanner 
Sjukehuset Vårt  - sluttfinansiering og opppfordring til dugnad 
Søknad om tilskudd til PET-CT skanner 
 
Saksopplysningar: 
Saksopplysningar: Foreninga Sjukehuset Vårt vart etablert i november 2019 og har 
sidan arbeidd for å få på plass ein PET-skanner til kreftavdelinga ved Ålesund 
sjukehus. Til saman er det samla inn i overkant av 35 million kroner noko som gjer at 
ein ny skanner er på plass sommaren 2021, jf vedlegg. 
 
Vurdering og konklusjon: 
Foreninga Sjukehuset Vårt har gjennomført ein innsamlingsaksjon og dermed sikra 
innkjøp av ein PET-CT skanner til sjukehuset i Ålesund.  Innsamlingsaksjonen har 
vore ein suksess og den styrkar pasientbehandlinga lokalt i Møre og Romsdal. Sjølv 
om dette er eit svært godt initiativ som styrkar pasientbehandlinga i Møre og 
Romsdal bør ikkje Sande kommune bidra økonomisk i dette tilfellet. Dette blir 
grunngitt i kommuna sin økonomiske situasjon samt at det offentlege sitt økonomiske 
bidrag til drift av sjukehus bør kome via statlege overføringar. 
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Anders Norvald Hammer 
kommunedirektør 
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v/Rådmann/Kommunedirektør og Ordfører

Kopi: Sunnmøre Regionråd, Romsdal Regionråd og Orkide - Nordmøre Regionråd

Søknad om tilskudd til etablering av PET- CT skanner
Bakgrunn

PET-CT skanner er en avansert og kostbar medisinsk skanner som først og fremst brukes til nøyaktig
avbildning/diagnostisering av kreftsykdom, men er også et viktig verktøy innen områder som
demenssjukdom, reumatisme og hjertelidelser.

PET-CT skanner er også svært viktig verktøy i forskning.

De største helseforetakene i Norge har etterhvert etablert et slikt PET-tilbud, mange av de godt
hjulpet av donasjoner fra næringsliv og enkeltpersoner. I dag er Helse Møre og Romsdal det største
helseforetaket i Norge, målt befolkning, som ikke har etablert et eget PET-tilbud.

Fagmiljøet i Helse Møre og Romsdal har i en årrekke kjempet for et slikt tilbud. En svært presset
økonomisk situasjon har imidlertid medført at en slik kostbar investering har vært utenfor
rekkevidde. Det siste året har det vært økende fokus på den den manglende evnen til investering i
medisinsk teknisk utstyr i helseforetaket. 1. februar uttalte imidlertid administrerende direktør Stig
Slørdahl i Helse Midt Norge seg positiv til etablering av PET-CT ved Ålesund sjukehus. Forutsetningen
var at helseforetaket har finansiering til investeringen. En slik investering er anslått til 25-30
millioner NOK.

Styret i Helse Møre og Romsdal (HMR) er tydelige på at kreftbehandlingen innenfor HMR skal være i
Ålesund. Ålesund Sjukehus har strålebehandlingen, og en PET Skanner komplementer dette tilbudet.

Foreningen Sjukehuset Vårt

Foreningen Sjukehuset Vårt ble etablert den 18. november 2019 (org. Nummer 924 052 759) for å
jobbe for likeverdige og fremragende helsetjenester for befolkningen i Møre og Romsdal. Vår første
«kampsak» er å gjennomføre en innsamlingsaksjon for PET-skanner til Helse Møre og Romsdal som
blir plassert i tilknytning til Kreftavdelinga ved Ålesund sjukehus. Foreningen har fått støttende
omtale blant annet fra ledelsen ved Ålesund Sjukehus for dette engasjementet.

Foreningen Sjukehuset Vårt har lagt vekt pâ å være partipolitisk nøytral. Vi har også tillagt stor vekt
på å få med fagpersoner fra de aktuelle fagområdene til våre innsamlingsaksjoner/prioriteringer.
Dette for å ha den faglige forankringen i prosjektene.

Per dags dato har Foreninga Sjukehuset Vårt lykkes med å samle inn drøyt 20 millioner NOK fra ca.
210 små og store private givere.

Den avgjørende donasjonen

Sparebanken Møre kom i mai på banen og donerte hele 15 MNOK til vår innsamlingsaksjon. Dette
har selvfølgelig avstedkommet stor optimisme i Foreningen Sjukehuset Vårt. Donasjonen var også
avgjørende for at ledelsen ved HMR og fagmiljøet innenfor nukleær medisin, kunne starte

Org nr. 924 052 759 Bank: 391067 31385 E-post: Post@sjukehusetvaart.no



ei

e
— Sjukehuset Vårt

planlegging med at en slik PET-CT skanner kan være i drift 12021. Arealet som en slik skanner trenger
er allerede tilstede ved Ålesund Sjukehus, og ingen vesentlige bygningsmessige tilpa5ninger behøves.

Neste fase i aksjonen

Den neste fasen i vår innsamlingsaksjon, skal kjøres sammen med en annen regional sparebank.
Oppstart av denne aksjonen er uke 38. Foreninga sjukehuset Vårt Vi-tar da sikte på å engasjere
Næringslivet i Møre og Romsdal, befolkningen og kommunene.

Kommunene — hva søker vi om?

Foreningen Sjukehuset Vårt holdt en presentasjon for Sunnmøre Regionråd 5. juni i år, og vi la der
igjen en utfordring til hver enkelt kommune.

Vi har et ønske om at hver kommune i Møre og Romsdal i budsjettbehandlingen for 2021 greier å
sette av kr. 30,- pr. innbygger i sin kommune, og øremerke dette til vårt formål og på denne måten
være garantistene for at vårt felles prosjekt lykkes. (Jeg viser i denne sammenhengen til den vedlagte
presentasjonen).

Foreninga Sjukehuset Vårt står selvfølgelig til rådighet for å gi ytterligere og utfyllende informasjon

Vi ser frem til positive svar fra alle kommunene innen 1.12.2020

Ålesund 20.6.2020

Styret i Foreningen Sjukehuset Vårt

Ove Økland (sign) Gerhard Reichel (sign) Ivar Østrem (sign)

Harry Valderhaug (sign) Dag Olav Tennfjord (sign) Fredrik Møller-Christensen (sign)

Egil Romslo Schistad (sign) Christoffer Lervåg (sign) Kathrine Grande Røsvik (sign)

Y_ —fl- c
Runar Paulsen
Styreleder
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Bakgrunn



Bakgrunn

Erkjennelsen av utilstrekkelighet !

- Ingenting vedr HMR/HMN besluttes i kommunenes 

styre

- Tilbudet på diagnostikk i kreftbehandlingen i M&R 

er lavere enn i regionen og lavere enn 

landsgjennomsnittet

- Helseforetakets økonomi – pasienter kan ikke 

vente på bedre tider.



Foreningen Sykehuset

Vårt

Vi måtte ha et tverrpolitisk forum med 
faglig tyngde.

Næringsforeningen i Ålesund ble 
fasilitatoren

Privat finansiering av offentlig tilbud?



Visjonen vår

Fremragende og 

likeverdige 

helsetjenester i 

hele Midt Norge



Foreningens Formål

 Sikre et godt helsetilbud i Møre og Romsdal. 

- sterke fagmiljøer og 

- et variert tjenestetilbud med pasienten i fokus. 

 Sikre rekruttering av helsepersonell til regionen vår.

 Sikre investeringsmidler knyttet til vedlikehold, 

opprustning og innkjøp av det utstyret som vil være 

nødvendig for å opprettholde de funksjonene som de 

ulike sykehusene har i dag. 



Ambisjon

 Være på ballen hver gang en ny plan, sak eller 

utredning legges frem og kalle inn til møte i 

ressursgruppa for å diskutere det som er lagt frem. 

 Ha ukentlig kontakt opp mot stortinget og 

helseforetaket via telefon, mail eller fysisk kontakt. 

 Ha en representant til stede på de åpne møtene i 

helseforetaket for å få førstehåndsinformasjon og bygge 

relasjoner opp mot beslutningstakerne. 



Bakteppet - Snu negativ utvikling

 Underskudd

 PET og PCI ble tatt ut av 

langtidsbudsjettet

 Følelse av at alt blir «satt 

på vent», 

 sykehusene på Sunnmøre 

akterutseilt



Diagnostisering av kreft

Erkjennelsen av at tilbudet til vår befolkning er 
dårligere enn i resten av landet.
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Hvorfor innsamling til 

PET

Fordi mange av pasientene 

som har nytte av dette 

tilbudet har det til felles at 

de kanskje ikke har tid til å 

vente på bedre tider. 



Hva er PET?

Produksjon av sporstoff

Avbildning

Injeksjon



CT-bilde (tetthet) PET-bilde (aktivitet) PET-CT

PET-CT forteller om aktiviteten av et gitt sporstoff i kroppen



Hvorfor PET?

Form vs Funksjon!

Demens:Kreft:



Andre eksempler

Leddbetennelse: Infeksjon rundt hjertet:



Nytt verktøy for…

 Kreftleger

 Hjerteleger

 Infeksjonsleger

 Lungeleger

 Rheumatologer

 Ortopeder

 Slag- og geriatere



Betydning av PET

 Helse Midt:

◦ 285 % økning i antall PET-undersøkelser etter 

etablering av PET-CT på St Olavs i 2013!



Fremskritt i forskning gir økt bruk:

 50 % bedre overlevelse etter 2 år hos pasienter som fikk økt stråledose 

tilpasset av PET

 Kreftavdelingen i Ålesund deltok med pasienter i studien, men noen takket 

nei fordi de synes reiseveien ble for slitsom.



PET i Norge og hvorfor ved 

Ålesund sykehus



Reisevei

Reisetiden blir kortere - ventetiden blir kortere!

HMR er det helseforetaket i Sør-Norge med 

lengst reisevei til nærmeste PET-tilbud!



 Europa
◦ 1 maskin/300 000 innb.

 USA, Canada, Japan og Danmark
◦ 1 maskin/150 000 innb.

 Status Helse MN
◦ 1 maskin/ ca. 720 000 innbyggere

20

«Normerte behov»



Befolkningsgrunnlag

 Befolkning Møre og Romsdal:

◦ 266.000

 HMR er det største helseforetaket i 

Norge uten eget PET-tilbud

 Befolkningsgrunnlaget er nok til full drift 

av en PET-skanner ved dansk nivå (2016)



PET-CT for å spare…

 …Miljøet for utslipp 

til reise

 …Helseforetaket for 

reiseutgifter og et 

vanskelig 

organiserbart 

pasientforløp

 …Pasientene for 

reisen og tiden det 

tar til avklaring



Ferdig utredet

 Utredet faglig og økonomisk:

 «Gryteklart»:

◦ PET kan plasseres i ledige 

lokaler på stråleterapien

 Langsiktig plan:

◦ PET-senter del av 

bygningsmessig utviklingsplan

◦ Langsiktig bærekraftig drift



Økonomi:

Kostnad per pasient

Reiseutgifter til Trondheim -5 000

Inntekt ISF -4 600

Rammeinntekt - 4 000

Vedlikehold 350

Bemanning 2 500

Sporstoff (bil Trondheim) 4 000

SUM -6 750



Historikk PET langs kysten

 Tromsø:

◦ Trond Mohn

 Trondheim:

◦ Trond Mohn/Sparebank 1 SMN

 Bergen:

◦ Trond Mohn

 Stavanger:

◦ Sykehuset i våre hender

 Ålesund:

◦ ?!?



Milepæler

Utredning

Engasjement i befolkningen

Ledergruppen

Støtte fagmiljø St Olavs

Driftsøkonomi

Investeringsmidler

Styrebeslutning



Innsamlingsaksjonen hittil

og ambisjonen

Innsamlede private midler ca 6,0  M

Sparebanken Møre 15,0 M

Sum hittil 21,0 M

Gjenstående behov 4 – 10 M



Høstens aksjon starter i 

uke 38

Samarbeidspartner i høstens aksjon er

Sparebank1 MidtNorge (SMN)

Forventet resultat fra aksjonen 3 – 5 M

Kommunene i Møre og Romsdal Ca 4  M

Hver kommune Kr 30,- pr innbygger    

(budsjett 2021)

Kommunene kan gjerne ta lokale initiativ sammen med bedrifter, lag og enkeltpersoner slik at det totale 
bidraget fra den respektive kommune kommer opp på forventet nivå.



Kommunenes rolle

Garantistene for at vi kommer helt i 

mål !

Garantistene for

Innfri innbyggernes

Forventninger 

Fremragende og 

likeverdige 

helsetjenester i 

hele Midt Norge



Visjonen vår

Fremragende og 

likeverdige 

helsetjenester i 

hele Midt Norge
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Til

Alle Ordførere på Sunnmøre Ålesund 17.9.2020

Videre oppfølging av vår henvendelse i Juni vedr. PET-CT skanner til Ålesund Sykehus.

Sak.: Sluttfinansiering og invitasjon til dugnad

Som dere er kjent med har det i en tid vært arbeidet med å skaffe finansiering til innkjøp av slikt
utstyr til sykehuset i Ålesund, og så langt har en lykkes i å få inn ca. 22 MNOK fra organisasjoner,
bedrifter og enkeltpersoner.

For å få investeringen fullfinansiert gjenstår det ca. 8 MNOK og i den anledning forbereder vi nå en
stor Folkeaksjon der målet er å skaffe de siste kronene i en «langspurt». Startskuddet går Lørdag
26.9.2020 med oppfølgende dekning i Sunnmørsposten fram til torsdag 1.10.2020. Denne torsdagen
1.10.2020 fra kl 1800, avholdes det et Kulturarrangement på Parken Kulturhus med artister,
intervjuer og kunstauksjon. Et ringekorps på ca 30 personer vil være tilstede å følge opp et stort
antall bedrifter og enkeltpersoner som i løpet av den uken blir tilsendt informasjon om PET-CT
skanner og et giverskjema. Sendingen blir «streamet» i Sunnmørsposten og på Facebook.

Hva kan du som Ordfører gjøre?

Vi har tidligere utfordret alle kommunene på Sunnmøre om å delta med midler når budsjettet for
2021 vedtas senere i høst. Vi vil også minne dere på dette senere. Men denne gangen håper vi at du
som Ordfører kan følge opp sentrale bedrifter/personer i din kommune. Ringe dem og gjøre dem
oppmerksom på hvor viktig dette prosjektet er for helsetilbudet i regionen og oppfordre dem til å
bidra. Så gir du oss navnet og telefonnummeret, og vi følger opp med telefon torsdag 1.10.2020.

Som eksempel på det siste har ordfører i Giske, Harry Valderhaug, med god hjelp fra en sentral
næringsaktør kontaktet en rekke bedrifter i sin kommune med informasjon om PET-CT skanner og
invitasjon til å være med å støtte prosjektet. Responsen har vært over all forventning, med små og
store bidrag fra kr.5.000,- til kr.50.000,-

Vårt håper at du i din kommune kan gjøre noe tilsvarende, og i løpet av kommende uke og senest
fredag 25.9.2020, gi oss tilbakemelding, gjerne pâ min mailadresse.

Med de beste hilsener på vegne av Foreninga Sjukehuset Vårt:

Knut Strømsheim

Pådriver

Runar Paulsen

Styreleder
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17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Ba k g runn

Er k j e nne l se n av uti l s tre k kel ig he t !

- Ing e nti n g ve d r H MR/H MN b e sl utt e s i ko mmune ne s
sty re

- Ti l bud e t på d i a g nos ti k k i k re ftb e ha nd l i ng e n i M& R
e r l ave re e nn i re g i one n o g l ave re e nn
l a nd s gj e nnomsni t te t

- H e l se fore ta ke ts ø konomi – pa s i e nte r k a n i kke
ve nte p å be d re ti d e r.

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



Foreningen Sykehuset
Vårt

Vi måtte ha et tverrpolitisk forum med 
faglig tyngde.

Næringsforeningen i Ålesund ble 
fasilitatoren

Privat finansiering i tillegg til offentlig tilbud

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Visjonen vår

Fremragende og 
likeverdige 
helsetjenester i 
Hele Midt Norge

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Foreningens Mål
 Sikre et godt helsetilbud i Møre og Romsdal. 

- sterke fagmiljøer og 

- et variert tjenestetilbud med pasienten i fokus. 

 Sikre rekruttering av helsepersonell til regionen vår.

 Sikre investeringsmidler knyttet til vedlikehold, 

opprustning og innkjøp av det utstyret som vil være 

nødvendig for å opprettholde de funksjonene som de 

ulike sykehusene har i dag. 

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Bakteppet - Snu negativ utvikling

 Underskudd
 PET og PCI ble tatt ut av 

langtidsbudsjettet
 Følelse av at alt blir «satt 

på vent», 
 sykehusene på Sunnmøre 

akterutseilt

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Di a gno sti s e ri ng av k ref t

Er k j e nne l se n av a t ti l bud e t ti l vå r be fol k ni ng e r
d å rl i g e re e nn i re s te n av l a nd e t.
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Fo rbruk av P ET
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H vor for i nns a ml i ng ti l
P ET

Fordi m ange av p as ien t en e

s om har ny t t e av d e t t e

t i lb ude t har det t il fe l les at

de kans kje ikke har t id t il å

vent e p å b edre t id er.

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



H v a er P ET?

P ro duk s j on av spo rs tof f

Av bi l d ni ng

Inj e k s j on

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



CT-bilde (tetthet) PET-bilde (aktivitet) PET-CT

PET-CT forteller om aktiviteten av et gitt sporstoff i kroppen

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Hvorfor PET?

Form vs Funksjon!

Demens:Kreft:

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Andre eksempler

Leddbetennelse: Infeksjon rundt hjertet:

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Nytt verktøy for…

 Kreftleger

 Hjerteleger

 Infeksjonsleger

 Lungeleger

 Rheumatologer

 Ortopeder

 Slag- og geriatere

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Betydning av PET

 Helse Midt:
◦ 285 % økning i antall PET-undersøkelser etter etablering av PET-CT på 

St Olavs i 2013!

◦ Men likevel underdiagnostisert, spesielt i M&R

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



F re ms k ri tt i fors k ni ng g i r øk t br uk :

50 % be dre ove r l eve l s e e tte r 2 å r hos pas i e nte r s om fi k k øk t st rå l e do se
ti l pa s se t av P ET

Kre ftav de l i ng e n i Ål e s und d e l tok m e d pas i e nte r i s tud i e n, me n noe n t ak ke t
ne i ford i d e s y ne s re i s eve i e n bl e for s l i ts om.

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



PET i Norge og hvorfor ved 
Ålesund sykehus

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Reisevei

Reisetiden blir kortere - ventetiden blir kortere!

HMR er det helseforetaket i Sør-Norge med 
lengst reisevei til nærmeste PET-tilbud!

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



E uro pa
1 ma sk i n/300 000 i nnb.

US A, Canada, Japan og Dan m ark
1 ma sk i n/1 50 000 i nnb.

St atus Hels e MN
1 ma sk i n/ c a . 720 000 i nnby g ge re

«No rme r te be hov»

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



Befolkningsgrunnlag

 Befolkning Møre og Romsdal:
◦ 266.000

 HMR er det største helseforetaket i 
Norge uten eget PET-tilbud

 Befolkningsgrunnlaget er nok til full drift 
av en PET-skanner ved dansk nivå (2016)

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



P ET- CT for å spa re …

…Mi l j øe t for ut sl i pp
ti l re is e

…H e l s e fore t ake t fo r
re i s e ut gi fte r o g e t
v ans ke l i g
or ga ni s e rba r t
pa si e n tfor l øp

…P a si e nt e ne fo r
re i s e n og ti d e n d e t
ta r ti l av k l ar i ng

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



Ferdig utredet

 Utredet faglig og økonomisk:
 «Gryteklart»:

◦ PET kan plasseres i ledige 
lokaler på stråleterapien

 Langsiktig plan:
◦ PET-senter del av 

bygningsmessig utviklingsplan
◦ Langsiktig bærekraftig drift

17.09.2020 Foreninga Sjukehuset Vårt



Historikk PET langs kysten
 Tromsø:

◦ Trond Mohn
 Trondheim:

◦ Trond Mohn/Sparebank 1 SMN
 Bergen:

◦ Trond Mohn
 Stavanger:

◦ Sykehuset i våre hender
 Ålesund:

◦ Privatpersoner, lokalt næringsliv, Sparebank1 SMN, 
Sparebanken Møre, alle kommunene ??

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Mi l e pæl e r

U tre d ni ng
Eng a sj e m ent i be fol k ni ng e n
Le d e r gr upp en
S tøtt e fag mi l j ø S t Ol av s
Dr i fts økonomi
Inve st er i ng smi d l e r
S ty re be sl ut ni ng

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



Innsamlingsaksjonen hittil
og ambisjonen

Innsamlede private midler ca 7,0  M
Sparebanken Møre 15,0 M
Sum hittil 22,0 M

Gjenstående behov CA 8,0 M ?

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Høstens Folkeaksjon 
1.10.2020

Del 1
I samarbeid med en betydelig sponsor:
- Gjennomføre en «Folkeaksjon» etter mønster av de vanlige TV-
aksjonen og gjennomføres 1.10.2020

Forventet resultat fra aksjonen 5-6 M

Del 2
Alle Kommuner/rådmenn har fått vår søknad om å bidra med Kr. 
30,- pr innbygger. Dette avgjøres i budsjettbehandlingen i Nov/Des

Kommunene i Møre og Romsdal Ca 3-4 M

Kommunene kan gjerne ta lokale initiativ sammen med bedrifter, lag og enkeltpersoner slik at det totale 
bidraget fra den respektive kommune kommer opp på forventet nivå.

17.09.2020 Foreninga SjukehusetVårt



Ta kk for o ppme rk s omhe te n

F re mr ag e nd e og
l i keve rd i ge
he l s e tj e ne s te r i
he l e Mi d t No rg e

1 7. 09. 2020 Fore ni ng a S j uke huse t Vå r t



Fra:                                              Runar Paulsen <runar@pab.no> 
Sendt:                                        søndag 8. november 2020 10:16 
Til:                                               Sande Kommune; trond.arne.aglen@sande-mr.kommune.no; Olav 

Myklebust 
Emne:                                        SV: Søknad om tilskudd fra Foreninga Sjukehuset Vårt 
  
Hei alle, 
  
I slutten av Juni sendte Foreninga Sjukehuset Vårt (FSV) ut en henvendelse til alle kommuner på 
Sunnmøre hvor vi anmodet kommunene om å bidra i innsamlingsaksjonen vedr. PET-CT skanner til 
Ålesund Sjukehus med et beløp på Kr. 30,- pr. innbygger. 
  
Innsamlingsaksjonen har pågått siden mars 2020, og kuliminerte med "Folkeaksjonen" den 1. oktober.  I 
sum har vår innsamlingsaksjon vært en stor suksess og FSV har nådd et resultat som langt overstiger det 
som var mulig å tenke. Hele 36 MNOK er innbetalt og eller bekreftet. 
  
Helse Møre og Romsdal har satt ned en prosjektgruppe som nå jobber med å få på plass riktig og nok 
kompetanse  ved avdelingen for Nukleærmedisin ved Sjukehuset i Ålesund, og det arbeides med en 
funksjonsbeskrivelse av selve skanneren for å kunne komme i gang med innkjøpsprosessen.  
Fagmiljøet føler seg rimelig trygg på at FSV på vegne av Ålesund Sjukehus vil greie å anskaffe det mest 
moderne utstyret som finnes tilgjengelig innenfor den allerede innsamlede summen.  
  
FSV finner det derfor naturlig å trekke tilbake anmodningen til kommunene om 30,- pr innbygger.  Men 
for at dette fortsatt forblir det brede spleiselaget som vi hele veien har tenkt, hvor enkeltpersoner, 
foreninger og lag, bedrifter og kommunene over hele Sunnmøre, løfter i felleskap - så vil vi likevel sette 
pris på at de enkelte kommunene på Sunnmøre, viser sin prinsipielle støtte og bidrar med et symbolsk 
beløp. 
  
FSV vil fortsette å arbeide langsiktig for sjukehusene i Helse Møre og Romsdal. Den kampen som nå 
pågår er finansieringen og hvordan Magnussen modellen anvendes i Helse Midt Norge. Senere vil her 
helt sikkert dukke opp andre utfordringer og behov, og på vegne av FSV så forbeholder vi i styret oss 
retten til å komme tilbake til samtlige ordførere og rådmenn med forespørsel om både politiske så vel 
som økonomiske bidrag. 
  
På vegne av Foreningen Sjukehuset Vårt 
Runar Paulsen 
Styrets leder 
  
-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Runar Paulsen  
Sendt: fredag 26. juni 2020 09:32 
Til: sande.kommune@sande-mr.kommune.no; trond.arne.aglen@sande-mr.kommune.no; 
ordforar@sande-mr.kommune.no 
Emne: Søknad om tilskudd fra Foreninga Sjukehuset Vårt 
  
Til Ordfører og rådmann/kommunedirektør, 
  
Det vises til Foreninga Sjukehuset Vårt sin presentasjon for Sunnmøre Regionråd 5. Juni 2020 

mailto:sande.kommune@sande-mr.kommune.no
mailto:trond.arne.aglen@sande-mr.kommune.no
mailto:ordforar@sande-mr.kommune.no


  
Med vennlig hilsen 
Foreninga Sjukehuset Vårt 
  
Runar Paulsen 
Styrets leder 
  
Mobil: +47 90577734 
Sentralbord 70 11 39 00 
Web: www.pab.no 
......................................................................................................... 
Innholdet i denne e-post er kun for adressatens / adressatenes bruk. Meddelelsen kan inneholde 
konfidensiell informasjon og informasjon som i henhold til gjeldende lovgivning er underlagt 
taushetsplikt. Andre enn adressaten / adressatene har ikke adgang til å lese eller videreformidle 
innholdet i denne e-posten. Dersom De ikke er den tiltenkte mottaker, vennligst kontakt avsender pr. e-
post, slett e-posten og ødelegg samtlige utskrifter og kopier av den. For tilbakemelding direkte til vår e-
post administrator, er adressen: office@pab.no. 
......................................................................................................... 
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SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 19/12006 20/6261 

Saksbehandlar: Anders Norvald 
Hammer 

Dato: 26.11.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
47/20 Ungdomsrådet 30.11.2020 
64/20 Helse og oppvekstutvalet 02.12.2020 
176/20 Formannskapet 08.12.2020 
116/20 Kommunestyret 15.12.2020 

 
 
Skulestruktur - etablering av arbeidsgruppe med mandat 
 
Samandrag: 
Sande kommune etablerer ei arbeidsgruppe av administrativt og politisk valde 
medlemmar. I tillegg bør arbeidsgruppa vere representert ved hovudverneombud og 
hovudtillitsvalt i Sande kommune. Arbeidsgruppa skal gi råd om framtidig 
skulestruktur. Arbeidsgruppa skal gi råd innafor kommuna sitt økonomiske 
handlingsrom, og behovet for ein framtidig kvalitativt god skule i Sandesamfunnet. 
 
 
Ungdomsrådet 30.11.2020: 
 
Behandling: 
 
 
UNG- 47/20 Vedtak: 
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren si tilråding om oppretting av 
arbeidsgruppe. 
Ungdomsrådet ynskjer å ha med ein kandidat i denne gruppa, Agathe Beredu Skare.
 
 
Kommunedirektøren si tilråding: 
 
Med utgangspunkt i K-sak 45/20 etablerer Sande kommune ei arbeidsgruppe som 
skal gi råd om framtidig skulestruktur. 
 
            «K-sak 45/20: …Det skal utnemnast ei gruppe som skal utgreie ein felles 
skule for alle elevane i Sande, for å ivareta elevane, kvaliteten og mangfaldet 
innanfor den økonomien vi har til rådvelde» 
 
Arbeidsgruppa sitt mandat er: 

· Gi råd om framtidig skulestruktur innafor dei driftsøkonomiske rammene som er 
vedtekne i økonomiplan 2021-2025 

· Vegd opp mot dei driftsøkonomiske rammene skal gruppa ta særleg omsyn til: 
· Kvalitet i skulen (elevmiljø, reiseveg, normkrav, arbeidsmiljø, mm) 
· Barnets beste 



 
Arbeidsgruppa kan dele arbeidet i varige tiltak, og midlertidige tiltak som kan 
iverksettast i påvente av ei varig løysing. 
 
Arbeidsgruppa skal bestå av 8 medlemmar. 3 medlemmar frå administrasjonen som 
blir peika ut av kommunedirektøren og 3 medlemmar valt av kommunestyret. I tillegg 
deltek hovudverneombud og hovudtillitsvalt. 
 
1…………………………., Leiar, valt av kommunestyret 
2…………………………., Nestleiar, valt av kommunestyret 
3…………………………., Medlem, valt av kommunestyret 
4…………………………, Sekretær, valt av Kommunedirektøren 
5…………………………, Medlem, valt av Kommunedirektøren 
6…………………………, Medlem, valt av kommunedirektøren 
7…………………………, Hovudverneombud Sande kommune 
8…………………………, Hovudtillitsvalt Sande kommune 
 
Kommunedirektøren er ansvarleg for framdrifta i arbeidet. Gruppa skal avgi rapport 
seinast 15.03.2021. Dersom gruppa vurderer det som naudsynt for iverksetting av 
foreslegne tiltak, skal dei avgi delrapport tidlegare. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



Saksopplysningar: 
 
KST-45/20Vedtak: 
 
1. Sande kommune vedtek å endre skulestrukturen i Sande frå 01.08.2020 i samsvar med 
følgjande:·Ein felles 1.-10.-skule i Gursken for Gursken og Gjerdsvika, inkl. 8.-10. klasse for 
Larsnes.· Ein felles 1.-10. skule for Sandsøy og Kvamsøy plassert på Kvamsøy. Larsnes 1.-
7. skule som no. Dette inneber at Gjerdsvika og Sandsøy skular vert lagde ned. 
 
2. Det vert opna for fritt skuleval i Sande kommune innanfor dei reglar som kommunestyret 
vedtek. 
 
3. Det skal utarbeidast ei Forskrift for skulestruktur i Sande i samsvar med dette . Forskrifta 
skal gje eintydige opplysningar om nærskular og krinsgrenser i Sande kommune, og om 
reglar for fritt skuleval. Forskrifta skal gjelde frå 01.08..2020. 
 
4. Det skal utnemnast ei gruppe som skal utgreie ein felles skulefor alle elevane i Sande, for 
å ivareta elevane, kvaliteten og mangfaldet innanfor den økonomien vi har til rådvelde. 
 
 
Dette saksframlegget er ei oppfølging av vedtak i kommunestyret 28. april 2020. Sidan den 
gang er skulen på Sandsøya og i Gjerdsvika lagd ned. Kommunestyret har bestemt at det 
skal utnemnast ei arbeidsgruppe som skal greie ut ein felles skule for elevane i Sande, jf 
punkt 4 i KST -45/20. 
 
 
 
 
Utskrift vert sendt til: 
 
 
Anders Norvald Hammer 
kommunedirektør 
 
 
 
  
  
 



 

SANDE KOMMUNE   
Vår referanse: 20/1521 20/5989 

Saksbehandlar: Anders Norvald 
Hammer 

Dato: 23.11.2020 

    

 

Saksframlegg 
  

 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
46/20 Ungdomsrådet 30.11.2020 
31/20 Eldreråd 01.12.2020 
45/20 Råd for personar med nedsett funksjonsevne 01.12.2020 
62/20 Helse og oppvekstutvalet 02.12.2020 
91/20 Næring, teknisk og miljøutvalet 02.12.2020 
177/20 Formannskapet 08.12.2020 
117/20 Kommunestyret 15.12.2020 

 
 
Innføring av eigedomsskatt 
 
 
Samandrag: 
 
Saka gjeld innføring av eigedomsskatt i Sande kommune. Vedtaket vert eit 
prinsippvedtak. Kommunedirektøren går inn for at det vert skrive ut eigedomsskatt 
etter eit nivå på 1 promille for 2021.  
Kommunestyret vil vidare justere satsen årleg i samband med 
budsjettsakshandsaminga. 
 
 
 
 
Næring, teknisk og miljøutvalet 02.12.2020: 
 
Behandling: 
Framlegg til vedtak i sak PS 91/20 Innføring av eigedomsskatt frå Sande FrP v/ Kjartan 
Bleie, foreslått av Kjartan Bleie, Framstegspartiet 
 

 
Kjartan Bleie, Frp sette fram følgjande framlegg: 
Vidare handsaming av sak «innføring av eigedomsskatt» vert avvist. Det vert ikkje 
iverksett ytterlegare utgreiingsarbeid om saka. 

Framlegget frå Kjartan Bleie vart samrøystes tilrådd. 

 
 
NTM- 91/20 Vedtak: 
Vidare handsaming av sak «innføring av eigdedomsskatt» vert avvist. Det vert ikkje 



iverksett ytterlegare utgreiingsarbeid om saka. 

 
Råd for personar med nedsett funksjonsevne 01.12.2020: 
 
Behandling: 
 
 
 
RLF- 45/20 Vedtak: 
Dersom Sande kommunestyre vel å innføre eigedomsskatt i Sande, ber Rådet om at 
følgjande vert vurdert: 
1. Botnfrådrag 
2. Fakturering kvartalsvis 
Rådet meinar at innføring av eigedomsskatt er sosialt urettferdig, då det er dei om 
har dårlegaste forutsetningar for å betale som vert sterkast ramma. 
 
Eldreråd 01.12.2020: 
 
Behandling: 
Helene Helland sette fram følgjande forslag:  
Sande kommune skal ikkje innføre eigedomsskatt.  
Røysting:  
Helene Helland sitt forslag fekk 3 røyster og vart vedteke  
Kommunedirektøren si tilråding fekk 2 stemmer og fall ( Aslak Storegjerde og Kari 
Ristesund). 
 
 
 
 
ELD- 31/20 Vedtak: 
Sande kommune skal ikkje innføre eigedomsskatt.
 
Ungdomsrådet 30.11.2020: 
 
Behandling: 
 
 
UNG- 46/20 Vedtak: 
Ungdomsrådet står samla om å ikkje går inn for kommunedirektøren si tilråding om 
innføring av eigedomsskatt. 
 
 

Kommunedirektøren si tilråding: 
 

1. Sande kommune vedtek eigedomsskatt for 2021 med 1 promille av 
eigedomsskattegrunnlaget i Sande kommune. 

 
2. Med heimel i lov om eigedomsskatt §§ 2 og 3 bokstav g) skal følgjande 

utskrivingsalternativ nyttast for innføring av eigedomsskatt i Sande kommune frå 
2021: Faste eigedommar i heile kommunen, unnateke næringseigedom, kraftverk, 
vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum.  



 
Etter dette vil følgjande eigedommar vere omfatta av skatteplikt: 

· Alle bustadeigedomar og fritidseigedomar (her under våningshus, garasjar og 
naust) og ubygd grunneigedom (med unntak av tomter regulert til næring). 

 
3. Med heimel i eigedomsskattelova § 7a kan «eigedom åt stiftingar eller institusjonar 

som tek sikte på å gagne ein kommune, eit fylke eller staten» søkje kommunestyret 
om å få fritak for eigedomsskatt. Søknadsfrist vert sett til 20. februar 2021. 

Med heimel i eigedomsskattelova § 7b kan «Bygning som har historisk verde» 
søkje kommunestyret om å få fritak for eigedomsskatt. Søknadsfrist vert sett til 
20. februar 2021. 

 
4. Det skal ikkje nyttast botnfrådrag. 

 
5. Sande kommune skal nytte siste tilgjengelige tal frå Skatteetaten sitt register for 

«Formuegrunnlag for likning av bustader i Sande kommune» som grunnlag for 
berekning av eigedomsskatt.  

 
· For skatteåret 2021 vert skattesatsen sett til 1 promille av 

eigedomsskattegrunnlaget, jmf. eigedomsskattelova § 13: «Første året det vert 
utskrive eigedomsskatt i ein kommune, må skatten ikkje vera større enn kr 1 av 
kvart kr 1 000 av takstverdet. Seinare kan skatten ikkje i noko år aukast med 
meir enn kr 1 for kvart kr 1 000.» 

 
· Eigedomsskatten forfell til betaling over to terminar. 

 
6. Sande kommunestyre vedtek å opprette skattetakstnemnd og overtakstnemnd 

(klagenemnd). Valnemnda for siste kommuneval får i oppdrag å fremje forslag til 
medlemmar i skattetaktsnemnda og overtakstnemnda.  

 
7. Skattetaktsnemnda får – etter konstituering – til oppgåve å leggje fram for 

formannskapet og kommunestyret forslag til vedtekter for skattetaktsnemnda og 
overtakstnemnda. 

 
8. Kommunedirektøren får mynde til straks å starte det førebuingsarbeidet som 

vurderast naudsynt for å oppfylle dette vedtaket. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



  



Saksopplysningar: 
 
I Noreg har heile 319 kommunar innført eigedomsskatt. Av våre nabokommunar er 
det Ulstein, Hareid, Ørsta og Volda som til no har innført eigedomsskatt. I motsetning 
til inntekts- og formueskattlegginga (der 70 % går til stat/fylke og berre 30 % til 
kommunane) går 100 % av inntektene frå eigedomsskattlegginga til kommunane 
sjølv. 
 
 
Kommunestyret sitt vedtak om utskriving av eigedomsskatt må minst ha med: 
 

· Heimel for utskriving av eigedomsskatt, jf. Eigedomsskattelova §§ 2 og 3 
· Kva utskrivingsalternativ som skal gjelde, jf. Eigedomsskattelova § 3 
· Dersom det ikkje skal skrivast ut eigedomsskatt i heile kommunen; Beskriving 

av eigedomsskatteområdet og korleis eigedomsskatten skal avgrensast, jf. 
Eigedomsskattelova § 3 

· Eigedommar som evnt. skal vere friteke heilt eller delvis for eigedomsskatt etter 
eigedomsskattelova § 7 

· Størrelsen på evnt. botnfrådrag, jf. Eigedomsskattelova § 11 
· Eigedomsskattesats, jf, eigedomsskattelova §§ 11 og 13 
· Antall terminar for innbetaling av eigedomsskatt, jf. Eigedomsskattelova § 25 
· Antall terminar for innbetaling av eigedomsskatt, jf. Eigedomsskattelova § 25 
· Oppnemning av medlem til takstnemnd og klagenemnd med varamedlem, samt 

leiarar og nestleiarar, jf. Eigedomsskattelova §§ 20 og 21. 

 
Vedtak om utskriving av eigedomsskatt må gjerast i samband med budsjettet for 
komande år, Vedtaket gjer kommunen for eit år om gongen. 
Denne saka er ei sak om innføring av eigedomsskatt. Når vedtaket om innføring er 
gjort vil kommunedirektøren legge fram ei ny sak om organisering av innkrevjinga og 
delegeringa av mynde. Kommunestyret vil også få ei ny sak med konstituering av 
skattetakstnemd og overtakstnemd. For Sande kommune vil dette bety oppretting av 
eigedomsskattekontor i kommunen. Opprettinga er tenkt gjennomført gjennom eit 
tverrsektorielt samarbeid, hovudsakleg med disponering av eksisterande ressursar. 
Kommunedirektøren vil halde eige rekneskap for eigedomsskattekontoret etter at det 
er oppretta og vil rapportere til formannskapet. 
 
Frist for gjennomføring av taksering og utskriving av skatt det første året kommunen 
skriv ut eigedomsskatt er før utgangen av juni 2021. For seinare år kan 
eigedomsskatten skrivast ut tidlegare på våren. 
 
I § 2 i eigedomsskattelova ligg mynde til å skrive ut eigedomsskatt til 
kommunestyret. 
 
Eigedomsskattelova § 3 har sju alternativ for kva som skal skattleggjast. 
 
Kommunestyret kan skrive ut eigedomsskatt på anten: 
a)          faste eigedomar i heile kommunen, eller  
b)          faste eigedomar i klårt avgrensa område som heilt eller delvis er utbygde på 
byvis eller der slik utbygging er i gang, eller  
c)          berre på kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum, eller  
d)          berre på næringseigedom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg 



omfatta av særskattereglane for petroleum, eller  
e)          eigedom både under bokstav b og c, eller  
f)          eigedom både under bokstav b og d, eller  
g)          faste eigedomar i heile kommunen, unnateke næringseigedom, kraftanlegg, 
vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum. 
 
Til kommunen vert rekna sjøområde ut til grunnlinjene. 
 
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Kommunedirektøren legg til grunn at eigedomsskatt vert innført i heile kommunen, og 
at det er fast eigedom unnateke næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet 
og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum som vert skattlagt, jf. § 3, 
1.ledd bokstav g).  
Ei skattlegging av heile kommunen vil gje det høgaste inntektsgrunnlaget og vil 
kunne gje redusert risiko for klager og uro kring fastsetting av grensene. Ved å følgje 
eit likskapsprinsipp ønsker kommunedirektøren å tilby mest mogleg rettferdig 
fordeling av skattlegginga. Ein viss skilnad i skattlegginga vil det bli mellom områda 
som er tettbygd og dei områda som ikkje er tettbygd. Dette fordi anslag på salsverdi, 
og dermed også takstgrunnlaget for eigedomsskatt, vert sett ulikt i områder som har 
spreidd busetnad samanlikna med områder med tett busetnad. Dersom 
kommunestyret vel å ikkje skattlegge heile kommunen må områda vere klart 
avgrensa. Avgrensinga kan følgje Gnr, koordinat, vegadresse eller kart som viser 
eigedomsgrensene. Vidare må ikkje avgrensinga vere vilkårlig eller i strid med 
likskapsprinsippet som retten til skattlegging kviler på. 
 
Etter § 5 i eigedomsskattelova er det fritak frå eigedomsskatt for ein del eigedommar. 
Eigedom omtala i § 5 skal ikkje ileggast eigedomsskatt. 
 
§ 5. Fri for eigedomsskatt er:  

a. Eigedom som staten eig, så langt  
- eigedomen vert nytta av Kongen eller kongehuset, Stortinget eller 
Regjeringa  
- eigedomen vert nytta til kulturelle føremål, slik som idrettsanlegg, musé, 
teater,   skulpturar m.v.  
- eigedomen har historisk bygg eller anlegg  
- eigedomen vert nytta av Forsvaret til forsvarsanlegg, avgrensa 
leirområde eller militært øvingsområde  
- eigedomen tilhøyrer staten sine samferdselsforetak så langt dei tener 
ålmennyttige føremål - eigedomen er vassfall, fabrikk eller anna føretak 
som staten eig og som tener ålmennyttige føremål 

         b)   Eigedom som høyrer til jernvegar til ålmenn bruk, så langt og så lenge 
eigedomen vert nytta i verksemda. 
        c) Kyrkjer.  
        d) Eigedomar som kommunen sjølv eig.  
        e) Legasjons- og konsulateigedomar som ein annan stat eig, når den andre 
staten fritek norsk          eigedom for tilsvarande skatt hjå seg.  
        f) Eigedom som statens lufthamnselskap eig, i same omfang som fritaket for 
statens eigedom etter bokstav a femte strekpunkt.  



        g) Eigedom som helseforetak eig, i same omfang som fritaket for statens 
eigedom etter bokstav a sjette strekpunkt.  
        h) Eigedom som vert driven som gardsbruk eller skogbruk, herunder gartneri og 
planteskule tilknytta slik drift 
 
Kommunestyret kan fritaka einskilde eigedomar frå eigedomskatt. Eigedomar som 
kan fritakast frå slik skatt er omtala i § 7. 

§ 7. Kommunestyret kan fritaka desse eigedomane heilt eller delvis for 
eigedomsskatt: 

a)Eigedom åt stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagna ein 
kommune, eit fylke eller staten. 

 
 b)Bygning som har historisk verde. 

 
c)Bygning som heilt eller i nokon mon vert nytta til husvære. Fritaket kan gjelda 
i opptil 20 år frå den tida bygningen vart ferdig. Formannskapet eller utval som 
er nemnt i kommuneloven § 5-7, kan få fullmakt til å avgjera einskildsaker om 
skattefritak. 

 
d) Bygning og grunn i visse luter av kommunen. 

 
 e)Fritidsbustader. 

 
Med heimel i eigedomsskattelova § 7 c tilrår kommunedirektøren at nyoppførte 
bustadhus vert friteke for eigedomsskatt inntil formuesgrunnlaget føreligg, men 
maksimalt eit år etter oppføring. 
 
Kommunedirektøren tilrår at det vert gjevne fritak for eigedommar som nemnde i 
bokstav a og b. Fritak skjer etter søknad til eigedomsskattekontoret. Søknadsfrist vert 
sett til 25.februar 2021. 
  
Mynde til fritak er lagt til kommunestyret, men dette er noko kommunestyret har 
moglegheit å delegere vidare, innanfor rammene av kommunelova § 10, når 
strukturen på arbeidet med innkrevjing er fastlagt.  
 
Sande kommune ønsker å nytte skatteetatens boligverdigrunnlag (likningsverdi) som 
grunnlag for berekning av eigedomsskatt. Satsen vert utrekna av Skatteetaten med 
utgangspunkt i ein kvadratmeterpris som SSB (Statistisk Sentralbyrå) reknar ut kvart 
år. Kvadratmeterprisen skal gje uttrykk for ein estimert marknadsverdi pr. 
kvadratmeter og er bygd på statistisk grunnlag ut frå omsette eigedommar (boligtype, 
areal, geografisk område og alder). 
Likningsverdien for primærbustad er sett til 25% av antatt marknadsverdi, og må difor 
gongast med 4. Deretter skal ein trekke frå 30% av verdien for å sikre at 
takstgrunnlaget ikkje overstig marknadsverdi, Av dette grunnlaget vert det rekna ut 1 
promille, som vert kommunedirektørens tilråding for eigedomsskatt i Sande 
kommune. Kommunedirektøren tilrår at det ikkje vert nytta botnfrådrag. 
 
Formelen vert då slik: 
Eigedomsskatt  =  Likningsverdi x 4 ( = «boligverdigrunnlaget»)  x 0,7 x 0,001 
 
Eit forsiktig estimat basert på den del av kommunens eigedommar som har fastsett 



verdigrunnlag hjå Skatteetaten, gir ei potensiell inntekt på følgjande måte (tal pr 
2018): 
 

 
Merk:  
Det gjenstår eit viktig arbeid i å taksere gjenståande eigedommar for å kunne gje 
reelle tal på heile boligverdigrunnlaget i Sande. Før takseringa er gjennomførd vil ein 
difor ikkje ha anna å vurdere utifrå enn dei kjente verdiar som er berekna her over. 
Når takseringsarbeidet er gjennomført vil inntektene frå eigedomsskatt auke 
samanlikna med det som kjem fram i tabellen over her. 
 
Det er mange usikre faktorar knytt til dei eigedommane som ikkje har verdigrunnlag 
fastsett hjå skatteetaten, men desse variablane vil takseringsarbeidet kunne avdekke 
når det kjem i gong.  
 
Døme på korleis eigedomsskattrekninga kan sjå ut, årleg: 

 
Kommunestyret står fritt til å disponere inntektene frå eigedomsskatt. Med dagens 
økonomiske situasjon er det nærliggande å tenke: 
 

· Sikre lovpålagde tenester 
· Betale ned tidlegare meirforbruk/bygge opp disposisjonsfond 

Kommunestyret rår over inntektene gjennom eiga budsjettdisponering. 
 
Kommunedirektøren vil med dette rå til at kommunestyret vedtek å innføre 
eigedomsskatt i Sande kommune i 2021. 
 
 
Konsekvensar for barn og unge: Vil betre kommuneøkonomien. Derav også 
tenestetilbodet overfor born og unge. 
 
 
Likestillingsmessige sider ved saka: Ingen 
 
 
Konsekvensar for folkehelsa:   
Auka skattetrykk kan skape frustrasjon og trangare økonomiske kår for 
hushaldningane. Dette må vegast opp mot betre økonomisk handlingsrom for 
kommuna, som igjen sikrar forsvarleg tenesteproduksjon og betre folkehelse. 
 
Miljøkonsekvensar: Ingen 



 
 
 
Økonomiske konsekvensar: 
 
Inntekt: 
Eigedomsskatt er ein skatt direkte til kommunen som styrker finansieringsgrunnlaget 
for gode kommunale tenester.  
 
Utgift: 
-          Prosjektskostnadar for fastsetjing av skattetakstgrunnlag og taksering av alle 
eigedommar 
-          IKT-utstyr/systemmodul for taksering, utskriving og innkrevjing av 
eigedomsskatt 
-          Møtegodtgjersle for Skattetakstnemnda og overtakstnemnd (klagenemnd) 
-          Administrasjon av eigedomsforvaltninga, herunder ajourhald av 
eigedomsskatteregisteret, utskriving og innkrevjing av eigedomsskatt. 
 
 
 
Beredskapsmessige konsekvensar: Ingen.  
 
 
Utskrift vert sendt til: 
Økonomiavdelinga 
Teknisk sektor 
 
 
Anders Norvald Hammer 
kommunedirektør 
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